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خبر
»دنیای هوادار« یاد و خاطره شهدا به ویژه 

»شهیدمحمداسحاقی«که پیکرمطهرش  پس از
۳۴سال  در استان البرز تشییع  شد را گرامی می دارد

معاون محیط زیست انسانی سازمان حفاظت محیط 
زیست از افزایش ۱.۵ درجه ای دمای زمین تا سال ۲۰۵۰ 
نحوه  و خشکی هوا،  دما  افزایش  این  با  که  داد  خبر 
بارش ها تغییر خواهدکرد و به جای برف در زمستان ها 

شاهد بارش باران خواهیم بود.
مسعود تجریشی در مورد خشکسالی ایران، با بیان اینکه 
کشور ایران اقلیم خشکی دارد، گفت: همانطورکه دما طی 
سه دهه اخیر بین ۱.۵ تا ۲ درجه افزایش پیدا کرده تا سال 
۲۰۵۰ نیز حدود ۱.۵ درجه دیگر افزایش دما را خواهیم 

داشت.
وی با اشاره به اینکه افزایش دما باعث تشدید تبخیر 
و تعرق و خشک شدن هوا می شود، افزود: بر اساس 

مطالعات انجام شده خوشبینانه ترین حالت حتی اگر 
میزان بارش ها هم ثابت بماند، به دلیل خشکی هوا، نحوه 
بارش ها تغییر خواهدکرد و به جای برف در زمستان ها 
فقط شاهد بارش باران خواهیم بود. باید توجه کرد که  
تغییر اقلیم و گرم شدن هوا حتی زمان بارش ها را هم 
تغییر می دهد و بنابراین بیشتر بارش ها به صورت سیلابی 

خواهد بود و در این حالت، دیم از دست می رود.
تجریشی با بیان به اینکه فشار به منابع آب کشور بسیار 
بالاست و به شدت نیازمند مدیریت منابع آبی هستیم، 
گفت: ما جزو معدود کشورهایی هستیم که سالانه حدود 
۱۵ میلیارد متر مکعب از مخازن آب شیرین برداشت 

می کنیم که تجدیدپذیر نیستند.

مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت بهداشت، درمان و 
آموزش پزشکی از شناسایی ۱۰ هزار و ۱۰۰ بیمار جدید مبتلا 
به کووید۱۹ و مرگ ۱۲۷ بیمار در شبانه روز گذشته خبر داد.
مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت بهداشت اعلام 
کرد: تا کنون ۴ میلیون و ۳۶۹ هزار و ۳۹ نفر دُز اول واکسن 
کرونا و ۸۹۵ هزار و ۱۵۲ نفر نیز دُز دوم را تزریق کرده اند و 
مجموع واکسن های تزریق شده در کشور به ۵ میلیون و 

۲۶۴ هزار و ۹۱دُز رسید.
بنابر اعلام این مرکز، در شبانه روز گذشته و بر اساس 
معیارهای قطعی تشخیصی، ۱۰ هزار و ۱۰۰بیمار جدید مبتلا 
به کووید۱۹ در کشور شناسایی شد که هزار و ۳۵۷ نفر از 

آنها بستری شدند.
اکنون مجموع بیماران کووید۱۹ در کشور به سه میلیون 

و ۸۰ هزار و ۵۲۶ نفر رسیده است. متاسفانه در طول ۲۴ 
ساعت گذشته، ۱۲۷ بیمار کووید۱۹ جان خود را از دست 
دادند و مجموع جان باختگان این بیماری به ۸۲ هزار و 

۷۴۶نفر رسید.
بهداشت،  وزارت  رسانی  اطلاع  و  روابط عمومی  به گفته 
خوشبختانه تاکنون دو میلیون ۷۲۲ هزار و ۶۱۲ نفر از بیماران، 
بهبود یافته و یا از بیمارستان ها ترخیص شده اند. سه هزار و 
۳۱۶  نفر از بیماران مبتلا به کووید۱۹ در بخش های مراقبت 

های ویژه بیمارستان ها تحت مراقبت قرار دارند.
همچنین تا کنون ۲۲ میلیون و ۱۹۴ هزار و ۷۴۵ آزمایش 
تشخیص کووید۱۹ در کشور انجام شده است. در حال حاضر 
۲۲ شهر کشور در وضعیت قرمز، ۱۷۵ شهر در وضعیت 

نارنجی، ۲۵۱ شهر در وضعیت زرد قرار دارند.

رئیس پلیس راهور ناجا اعلام کرد: مردم نگران پیامک های 
ثبت تخلف تردد شبانه از ساعت ۲۱ تا ۳ بامداد در روزهای 

۲۷ و ۲۸ خرداد ماه نباشند زیرا جریمه ها اعمال نمی شود.

سردار سیدکمال هادیانفر افزود: مردم به پیامک های که 
در دو روز ۲۷ و ۲۸ خرداد ماه مبنی بر جریمه تردد در طرح 
محدودیت های شبانه دریافت کرده اند، توجه نکنند این 
جریمه ها در چک اپراتورهای پلیس راهور حذف می شود.

وی ادامه داد: براساس تصمیم اتخاذ شده شب جمعه 
و شب شنبه ۲۷ و ۲۸ خرداد ماه منع تردد شبانه لغو و 
 - امنیتی  معاون  ابلاغیه  شوند.  نمی  جریمه  خودروها 
انتظامی وزارت کشور و رئیس کمیته امنیتی - اجتماعی و 
انتظامی ستاد ملی مقابله با کرونا مبنی بر لغو ممنوعیت 
تردد شبانه در شب های منتهی به انتخابات به نیروی 

انتظامی ابلاغ شده است.
سردار هادیانفر اظهار داشت: بر این اساس هموطنان 
ریاست  انتخابات  در  خاطر  آرامش  با  توانند  می 

تردد  بابت ثبت تخلفات  از  و  جمهوری شرکت کرده 
ای  دغدغه  ماه هیچ گونه  و ۲۸ خرداد  در ۲۷  شبانه 

نداشته باشند.
رئیس پلیس راهور ناجا افزود: یکی از عوامل اصلی لغو 
ممنوعیت تردد شبانه در این دو شب، جابجایی صندوق 
های رای گیری و تردد عوامل اجرایی و نظارتی در حوزه 

های انتخابیه است.
وی اضافه کرد: برای برخی دیشب و امشب پیامک آمده 
که به عنوان مثال در محدودیت شبانه تردد داشتید و این 
موضوع در حال بررسی است، این عنوان به این معنا است 
که جریمه ای مشمول راننده نمی شود زیرا شناسه قبض و 
پرداخت ارسال نشده و این مساله به خودی خود از سیستم 

حذف خواهد شد.

اورژانس اجتماعی سازمان بهزیستی  کارشناس مسئول 
کشور گفت: کودک آزاری و همسر آزاری در صدر علل تماس 

مردم با اورژانس اجتماعی است.
 آمنه سماوات در این باره گفت: دلیل کودک آزاری تنها 
ناشی از آسیب های اجتماعی نیست بلکه گاه به دلیل عدم 

آگاهی یا نبود مهارت در فرزند پروری رخ می دهد.
وی با اشاره به خط تماس ۱۲۳ اورژانس اجتماعی، گفت: 
بیشترین تماس مردم با اورژانس اجتماعی در رتبه اول 
به دلیل کودک آزادی و در رتبه دوم به علت همسر آزاری 

است.
به گفته سماوات ، بر اساس آمار موجود در چند سال اخیر 
شاهد افزایش خدمات اورژانس اجتماعی هستیم که دلیل 

اصلی آن ، شناخته شدن خط ۱۲۳ و اورژانش اجتماعی 
به عنوان نهاد حمایت کننده و اعتماد جامعه به حمایت 
کنندگی این نهاد است و بخشی دیگر نیز به دلیل آسیب نو 

پدید فضای مجازی و اینترنت و ماهواره است.
سماوات ادامه داد: آسیب های اجتماعی زنجیره وار هستند 
و با افزایش یک آسیب اجتماعی، آسیب های دیگر نیز 
افزایش می یابد. مثلا با افزایش اعتیاد و مشکلات اقتصادی 

و معیشتی و...، طلاق نیز افزایش می یابد.
براساس  اجتماعی  آسیب های  شناسایی  گفت:  وی 
با  مرتبط  مهارت های  آموزش  و  آمارها  و  پژوهش ها 
کاهش  در  کننده ای  کمک  نقش  می تواند  پیشگیری، 
آسیب های  عوامل  باشد.  داشته  اجتماعی  آسیب های 

اجتماعی بسیار زیاد است و در بررسی مسائل و آسیب های 
اجتماعی باید عوامل زیستی، روانی، محیطی که تاثیر 
گذارند مورد بررسی قرار گیرد و علت به وجود آمدن یک 
آسیب اجتماعی مشخص شود تا بتوان راه درمان متناسب 

را انتخاب کرد.

»معاون محیط زیست انسانی سازمان حفاظت محیط زیست« خبر داد:

افزایش ۱.۵ درجه ای دمای زمین تا سال ۲۰۵۰

تعداد بهبودیافتگان کرونا به دو میلیون ۷۲۲ هزار و ۶۱۲ تن رسید

»رئیس پلیس راهور« اعلام کرد:

مردم نگران پیامک های جریمه در روزهای ۲۷ و ۲۸ خرداد نباشند

کودک آزاری؛ رتبه اول تماس با اورژانس اجتماعی

حرف اول

کرونا در ایران

انتظامی و حوادث

بهزیستی

بهداشت و سلامت

شناسایی اولین مورد ابتلا به 
»قارچ سبز« در هند

اولین مورد ابتلا به »قارچ سبز« در هند و در یک مرد ۳۴ ساله 
ساکن ایالت مادیا پرادش شناسایی و این بیمار برای مداوا با 

هواپیما به بیمارستانی در بمبئی منتقل شده است.
گزارش ها حاکی از آن است که این مرد که از کرونا جان سالم 
به در برده، روز دوشنبه در بیمارستان هندوجا در بمبئی بستری 

شد.
آزمایش های بعدی روی این مرد نشان داد که وی مبتلا به 
قارچ سبز است که به آن آسپرژیلوس )افشانکچه( نیز می گویند.
مقام های بهداشتی منطقه این مورد را به احتمال زیاد اولین 

بیمار مبتلا به قارچ سبز در هند معرفی کرده اند.
دکتر راوی دوسی، رئیس گروه بیماری های قفسه سینه در 
انستیتوی علوم پزشکی »سری اوروبیندو« گفت: مردی که 
مشکوک به ابتلا به عفونت قارچ سیاه )موکورمیکوز( بود، تحت 
آزمایش قرار گرفت. هرچند پس از آزمایش ها مشخص شد 
که او در سینوس ها، ریه ها و خون خود به عفونت قارچ سبز 

)آسپرژیلوس( مبتلا شده است.
وی افزود که این بیمار پس از بهبودی از کرونا، دچار خونریزی 
بینی و تب شدید شد. او همچنین به دلیل کاهش وزن، بسیار 

ضعیف شده بود.
خبرگزاری پی تی آی گزارش داد که ریه های این مرد ۹۰ درصد 
آلوده شده است، مدیر واحد آمار در اداره بهداشت »ایندوره« نیز 
در این باره گفت: در حین انجام معاینات، قارچ سبز در ریه های 
این بیمار تشخیص داده شد که متفاوت از موکورمیکوز یا 
قارچ سیاه است . این احتمالا اولین مورد ابتلا به قارچ سبز 

در کشور است.
قارچ سبز عفونت جدیدی است که به موارد شناخته شده قبلی 

قارچ سیاه، سفید و زرد افزوده می شود.
آسپرژیلوس نوعی قارچ است که هم در خانه و هم در خارج 
متخصصان  از  نقل  به  محلی  گزارش های  می شود.  یافت 
می گویند که برای اغلب مردم، استنشاق هاگ های آسپرژیلوس 

مشکلی ایجاد نمی کند.
دکتر دوسی گفته است که تاکنون قارچ سبز به »عفونتی 
خفیف« بین سایر عفونت ها شناخته شده اما در بیمار فعلی، 
این قارچ عملکرد تهاجمی داشته است. او یک ماه و نیم و 

درگیر نبرد با کرونا بوده است.

»معاون تحقیقات و فناوری مؤسسه تحقیقات 
واکسن و سرم سازی رازی« خبر داد:

تولید ماهیانه یک میلیون دوز 
واکسن »رازی کوو پارس« از 

شهریور 1400
معاون تحقیقات و فناوری مؤسسه تحقیقات واکسن و سرم 
سازی رازی گفت: برنامه ریزی برای تولید ماهیانه یک میلیون 
دوز واکسن »رازی کوو پارس« از شهریور ماه امسال انجام 

شده است.
دکتر محمدحسن فلاح مهرآبادی در پاسخ به این سوال که آیا 
شرایط برای تولید انبوه این واکسن فراهم شده است، اظهار 
داشت: شرایط برای تولید صنعتی فراهم شده و در فاز اول یک 

میلیون دوز واکسن در ماه تولید خواهیم داشت.
وی بیان داشت: بعد از تایید واکسن توسط وزارت بهداشت، 
درمان و آموزش پزشکی، میزان مورد تعهد که حدود یک 
میلیون دوز در ماه است، تولید و در اختیار وزارت بهداشت 

قرار خواهد گرفت.
معاون تحقیقات و فناوری مؤسسه تحقیقات واکسن و سرم 
سازی رازی روند طرح مطالعاتی این واکسن را مطلوب ارزیابی 
کرد و گفت: به احتمال فراوان تا مرداد ماه امسال ایمنی زایی 
و موثر بودن این واکسن تایید می شود و پس از آن تولید انبوه 

آن شروع خواهد شد.
وی ادامه داد: محققان این مجموعه با تمام توان و ظرفیت 
در تلاش هستند تا مراحل طرح مطالعاتی این واکسن و روند 
تولید آن به خوبی پیش رود تا از دغدغه های مردم در این 

زمینه کاسته شود.
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»دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »محمد یار احمدی«جامعه
  - شهید مدافع سلامت - را گرامی می دارد

نرخ  مرکزی،  بانک  آماری  داده های  آخرین  اساس  بر 
تشکیل سرمایه ثابت از منفی ۵.۶ درصد در سال ۹۸ به 

رقم ۲.۵ درصد در سال ۹۹ رسید.

بانک مرکزی در تازه ترین آمار گزارشی از وضعیت اقتصادی 
کشور در سال ۹۹ را منتشر کرد. یکی از مولفه های مهم 
در این گزارش، تشکیل سرمایه ثابت ناخالص است. این 
مفهوم به این معناست که چه میزان سرمایه گذاری در 
دو حوزه ساختمان و خرید ماشین آلات صنعتی انجام 

شده است.
کاهش نرخ تشکیل سرمایه ثابت ناخالص به معنای 
کاهش سرمایه گذاری در اقتصاد است و بیانگر کاهش 
رشد اقتصادی در سال های آینده است و بالعکس رشد 

این شاخص نیز به معنای افزایش سرمایه گذاری است.
بر اساس گزارش بانک مرکزی، نرخ تشکیل سرمایه ثابت 
ناخالص سال گذشته به ۲.۵ درصد رسید در حالیکه این 

شاخص در سال ۹۸ منفی ۵.۹ درصد بوده است.
طبق گزارش بانک مرکزی از کارنامه اقتصادی ۹۹، نرخ 
تشکیل سرمایه ثابت ناخالص در هر دو بخش ماشین 

آلات و ساختمان مثبت بوده است.

سال گذشته، نرخ تشکیل سرمایه ثابت ناخالص در بخش 
ماشین آلات ر ۹ دهم درصد و این شاخص در بخش 

ساختمان ۳.۱ درصد بود.
نرخ رشد ۳.۱ درصدی تشکیل سرمایه ثابت ناخالص در 
بخش ساختمان، به دلیل افزایش تشکیل سرمایه ثابت 
ناخاص ساختمان در بخش خصوصی حاصل شده است.

همچنین افزایش تشکیل سرمایه در بخش ماشین آلات 
تولید داخل، با وجود کاهش واردات کالاهای سرمایه ای، 
موجب رشد ۹ دهم درصدی سال ۹۹ تشکیل سرمایه ثابت 
ناخالص در بخش ماشین آلات نسبت به مدت مشابه 

سال قبل بوده است.
بررسی روند میزان سرمایه ثابت ناخالص نیز اینگونه بوده 
که در فصل اول و دوم سال ۹۹ رشد منفی منفی سه دهم 
و منفی یک دهم را ثبت کرده است. اما از فصل پاییز و 
زمستان در ریل رشد قرار گرفته است به گونه ای که در 
فصل سوم ۲.۲ درصد و فصل بعد به ۸.۲ درصد می رسد.

معاون مدیرعامل شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی 
ایران گفت: باتوجه به مزیت های سوخت سی ان جی، 
وزارت نفت به دنبال افزایش سهم این سوخت در سبد 
مصرفی انرژی کشور است و طرح احداث ۷۰۰ جایگاه 
سی ان جی را به شورای اقتصاد ارسال کرده و منتظر ابلاغ 

مصوبه آن هستیم.
حمید قاسمی ده چشمه با بیان اینکه با اجرای این طرح 
ظرفیت توزیع روزانه سی ان جی به ۴۰ میلیون مترمکعب 
می رسد، گفت: در حال حاضر ظرفیت واقعی جایگاه های 
کشور برای توزیع سی ان جی حدود ۲۵ میلیون متر مکعب 

است.
به گفته وی قرار است در یک بازه زمانی سه ساله ۷۰۰ 
جایگاه احداث شود که حدود یک سوم آن در سال ۱۴۰۰ 
اجرا خواهد شد، هم اکنون نیز زمین ۲۵۰ جایگاه جدید 
آماده و در انتظار ابلاغ مصوبه است تا بعد از آن کمپرسور 

و تجهیزات آن نصب شوند.
معاون مدیرعامل شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی 
ایران اظهار کرد: راه اندازی یک جایگاه هشت نازله بدون 
هزینه زمین حدود هفت تا ۱۰ میلیارد تومان سرمایه نیاز 
بزرگ محسوب می  برای شهرهای  بالایی  رقم  دارد که 
شود. با برنامه ریزی های انجام  شده برای ایجاد جایگاه های 
کوچک  مقیاس، مشکل زمین رفع شده و دسترسی این 
جایگاه ها متناسب با نیاز کاربران خواهد بود. به همین 

دلیل پیش بینی می شود این طرح در تهران با استقبال 
خوبی مواجه شود.

قاسمی با بیان اینکه قرار است راه اندازی جایگاه ها در 
جایگاه های  دختری،  مادر  مدل  سه  اساس  بر  تهران 
موتوری و جایگاه های کوچک مقیاس انجام شود، گفت: 
در جایگاه های کوچک  مقیاس با حذف مخازن ذخیره، 
حریم ایمنی کمتری نیاز است و تنها عبور و مرور و 
دسترسی به برق و گاز مدنظر قرار خواهد گرفت. این در 
حالی است که در این جایگاهها ابعاد زمین حدود یک  

پانزدهم جایگاه های قبل بوده و به ۱۰۰ متر مربع کاهش 
یافته است.

وی با بیان اینکه در مدل مادر دختری بخشی از ایستگاه ها 
در شب غیرفعال هستند گفت: این ایستگاه ها می توانند 
مخازن سیاری را پر کنند و این مخازن در سطح شهر 
پخش شوند. این جایگاهها از طریق جایگاه های اصلی 
همانند مادر تغذیه می شوند و به همین دلیل به آن مدل 

مادر دختری گفته می شود. 
او خاطرنشان کرد: با شهرداری برای اختصاص زمین در ۳۱۰ 
نقطه توافق شده و به محض اینکه شورای اقتصاد مصوبه 

را ابلاغ کند، عملیات اجرایی آن آغاز می شود.
معاون مدیرعامل شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی 
افزایش  اینکه هیچ محدودیتی برای  بر  با تاکید  ایران 
ندارد،  وجود  کشور  در  سی ان جی  جایگاه های  ظرفیت 
تصریح کرد: قیمت سی ان جی به  صورت میانگین در دنیا 
حدود یک  پنجم قیمت بنزین است. در کشور ما این عدد 
حدود یک  هفتم است که همین موضوع سبب کاهش 

هزینه های حمل ونقل  می شود.
قاسمی با اشاره به سطح پایین آلایندگی سی ان جی به 
از این سوخت،  ازمزیت های استفاده  عنوان یکی دیگر 
این سوخت در کشور است و  گفت: هدف ما توسعه 
گرفتن چرخ  نزدیک شاهد سرعت  آینده  در  امیدواریم 

توسعه سوخت سی ان جی باشیم.

و  مراتع  جنگل ها،  سازمان  مراتع  امور  دفتر  مدیرکل 
دلیل  به  مراتع  علوفه  از کاهش ۴۰درصدی  آبخیزداری 

خشکسالی خبر داد.
ترحم بهزاد در پاسخ به این سوال که خشکسالی چه اثراتی 
بر مراتع کشور گذاشته است گفت: هر یک میلی متر 
افزایش یا کاهش بارندگی باعث افزایش یا کاهش 0.8 

کیلوگرمی تولید علوفه در عرصه مرتع ها می شود.
پایان  تا  شده  اعلام  آمارهای  براساس  داد:  ادامه  وی 
فروردین ماه، ۴۳ درصد نسبت به درازمدت و ۵۳ درصد 
بارندگی  کاهش  گذشته  سال  مشابه  مدت  به  نسبت 
داشته ایم. در شرایط نرمال باید ۱۰.۷ میلیون تن علوفه 
در درازمدت تولید شود ولی در سال  جاری این میزان به 
۶.۴۵ میلیون تن رسیده است. در حقیقت ۴.۲۵ میلیون 
تن نسبت به شرایط نرمال و دراز مدت کاهش تولید علوفه 

داشتیم .
و  مراتع  جنگل ها،  سازمان  مراتع  امور  دفتر  مدیرکل 

آبخیزداری در پاسخ به این سوال که با توجه به اینکه 
کاهش علوفه مراتع، دامداران را با مشکلات بسیاری مواجه 
کرده است، آیا سازمان جنگل ها تدابیری برای کاهش 
خسارت به دامداران اتخاذ کرده است؟ گفت: طرحی تحت 
عنوان کاهش اثرات خشکسالی در مراتع کشور  به وزیر 
جهاد کشاورزی ارائه دادیم. همچنین جلساتی با دستگاه 
های مرتبط از جمله سازمان امور عشایر برگزار شد. در این 
جلسات سازمان امور عشایر پیشنهاد داد برای جلوگیری 
از ضرر و زیان عشایر ، دام زنده سبک آنها با قیمت هر 
کیلو ۴۵ هزار تومان خرید حمایتی شود و همچنین جو 
با قیمت مصوب در اختیار عشایر قرار گیرد که این خرید 

حمایتی  مورد موافقت قرار گرفت و ابلاغ شد.

وی تصریح کرد: بیشتر اقدامات سازمان جنگلها در راستای 
مقابله با خشکسالی حفظ مراتع، مدیریت چرا، مدیریت 
رواناب ها بوده و هدف این سازمان نیز انجام پروژه های 

اصلاح و احیا و اقداماتی نظیر نهال کاری، بوته کاری، 
بذرکاری، عملیات بیومکانیک با هدف ذخیره بارش در 

راستای استحصال آب باران در سالجاری است.
بهزاد در پایان گفت: تمام استانها با کاهش بارندگی و 
کاهش تولید علوفه مراتع مواجه هستند که البته کمبود 

آن در برخی استانها بیشتر و در برخی نیز کمتر است.

در سال 99 ثبت شد؛

روند صعودی نرخ »تشکیل سرمایه ثابت« در کشور

»معاون مدیرعامل شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی ایران« مطرح کرد:

احداث ۷۰۰ جایگاه سی ان جی منتظر ابلاغ شورای اقتصاد

»مدیرکل دفتر امور مراتع سازمان جنگل ها، مراتع و آبخیزداری« خبر داد:

تولید علوفه ۴۰درصد کاهش یافت

اقتصادجامعه

»معاون بندری سازمان بنادر و دریانوردی« 
بیان کرد:

سرمایه گذاری 2 هزار میلیارد 
تومانی بخش خصوصی

 در بنادر کشور
معاون سازمان بنادر گفت: بر اساس اصل ۴۴ قانون اساسی 
ایران در سال ۱۴۰۰ پیش بینی می شود که بیش از ۲ هزار 
میلیارد تومان سرمایه گذاری بخش خصوصی در کل بنادر 

کشور انجام شود.
و  بنادر  سازمان  بندری  معاون  کوهساری  منتصر  فرهاد 
دریانوردی با بیان این که واگذاری تمامی فعالیت های حوزه 
بندری و بخش خصوصی شامل عملیات تخلیه، بارگیری، 
غیرکانتینری  و  کانتینری  کالا های  انبارداری  و  باربری 
است،  صورت گرفته  بندری  پایانه های  واگذاری  قالب  در 
گفت: بخش عمده ای از تجهیزات بین بنادر و پایانه های 
بندری جهت تسریع در عملیات تخلیه و بارگیری به بخش 

خصوصی واگذار شده است.
او ادامه داد: همچنین واگذاری بنادر آستارا، فریدون کنار 
و گناوه به بخش خصوصی در قالب قرارداد های بلندمدت 
راهبردی و سرمایه گذاری و مدیریت این منابع از مهم ترین 
اقدامات سازمان بنادر در خصوص ارائه خدمات به بخش 

خصوصی بوده  است.
اینکه  بیان  با  دریانوردی  و  بنادر  سازمان  بندری  معاون 
ایجاد زیرساخت های لازم مورد نیاز بخش خصوصی جهت 
بنادر کوچکی که حوزه فعالیت آن ها محدود به شناور های 
سنتی بوده و همچنین تهیه تیپ قرارداد های واگذاری بنادر 
کوچک در قالب راهبری و سرمایه گذاری بخش خصوصی 
از دیگر اقدامات سازمان بنادر در این خصوص بوده  هم 
است افزود: وقوع صدور مجوز های مرتبط با فعالیت های 
بندری و دریایی جهت ارائه خدمات بخش خصوصی در 
به  حوزه خدمات  در  بخش  این  اقدامات  مهم ترین  بنادر 

بخش خصوصی بوده  است.
منتصر کوهساری درباره آخرین وضعیت تخلیه کالا های 
اساسی تا اواخر اردیبهشت ماه، گفت: در سال ۱۴۰۰ کالایی 
از جمله گندم، جو، ذرت، سویا، برنج، شکر، روغن تخلیه و 
بارگیری شدند به  طوری که در مجموع ۳ میلیون و ۴۷۸ 

هزار و ۹۵ تن کالای اساسی تخلیه و بارگیری شده است.
او ادامه داد: در بخش روغن ۳۶۳ هزار و ۸۲ تن بوده در 
بحث شکر ۲۲۸ هزار و ۳۷۲ تن بوده و ۲ هزار و ۸۹۲ تن 

برنج تخلیه و بارگیری شده است.
معاون بندری سازمان بنادر درباره تخلیه و بارگیری سویا 
هم گفت:در خصوص سویا ۶۰۱ هزار و ۸۰ تن بارگیری و 
تخلیه انجام شده و میزان تخلیه و بارگیری ذرت هم به یک 
میلیون و ۲۱۸ هزار و ۲۰۰ تن رسیده و در جو  این تخلیه 
۶۶۱ هزار و ۲۳ تن بوده است. میزان تخلیه و بارگیری گندم 

هم به ۴۰۳ هزار ۴۶ تن رسیده است.
منتصر کوهساری اضافه کرد: میزان تخلیه و بارگیری کالای 
نفتی در سال ۹۹، ۱۱ میلیون و ۳۷۹ هزار و ۸۲۱ تن است 
این در حالی است که در سال ۱۴۰۰ این میزان به ۱۲ میلیون 
و ۹۲ هزار و ۱۷ تن رسید که در مقایسه با سال گذشته ۶ 

درصد افزایش داشته است.
ایران در  قانون اساسی  بر اساس اصل ۴۴  اظهار کرد:  او 
سال ۱۴۰۰ پیش بینی می شود که بیش از ۲ هزار میلیارد 
تومان سرمایه گذاری بخش خصوصی در کل بنادر کشور 

انجام شود.
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استان
تشکیل پرونده برای چند نفر به اتهام تبلیغ غیرقانونی و خرید رأی در البرز

رئیس کل دادگستری استان البرز با حضور در ستاد انتخابات ساوجبلاغ مستقر در فرمانداری 
این شهرستان از این مجموعه بازدید کرد، حسین فاضلی هریکندی در این دیدار که فرماندار، 
رئیس دادگستری و شهرستان ساوجبلاغ حضور داشتند، در جریان روند فعالیت ستاد 

انتخابات و نحوه نظارت بر انتخابات قرار گرفت.

امام  البرز و  نماینده ولی فقیه در استان 
جمعه کرج با قدردانی از تلاش های دست 
اندرکاران امر انتخابات و تمام کسانی که 
زمینه حضور حماسی مردم را فراهم کرده 
با  ایران  انقلابی  ملت  امروز   : گفت  اند، 
دشمنان  انتخابات،  در  پرشور خود  حضور 

اسلام را بهت زده کردند.
آیت الله سیدمحمدمهدی حسینی همدانی 
در خطبه های این هفته نماز جمعه کرج 
این  در  ایران  انقلابی  مردم   داشت:  بیان 
تودهنی محکمی  با حضورشان  انتخابات 
به بدخواهنان و یاوه سرایان خواهند زد و 
این مردم به جهانیان حضور حماسی خود 

را  نشان دادند.
وی ادامه داد: مردم برای سربلندی و عزت 
کشور مقتدرانه وارد عرصه تصمیم گیری 
می شوند و این حضور شکوه و عظمتی 
به وجود می آورد که  دشمنان داخلی و 

خارجی را بهت زده خواهد کرد.
امام جمعه کرج گفت: امروز با توجه به 
جمله  از  مقاومت  جبهه  های  پیروزی 
پیروزی بشار اسد در انتخابات سوریه  و 
شکست ترامپ در انتخابات آمریکا، ناتوانی 
غزه،  وضعیت  در مقابل  صهیونیست ها 

غاصبان اشغالگر سخت تر شده است.
وی ادامه داد: در شرایط کنونی صهیونیست 
ها برای آرامش داخلی خودشان باید فکر 
اساسی کنند زیرا در وضعیت پریشان حالی  

به سر می برند.
نخست  گفت:  همدانی  الله حسینی  آیت 
وزیری که ۱۲ سال این منصب را در رژیم 
جعلی صهیونیست در اختیار داشت و نا 
فساد  گسترش  در  و  آورد  وجود  به  امنی 
نکرد  کوتاهی  سیاسی  و  اخلافی  مالی، 
به برکت جنگ ۱۲ روزه مقاومت اسلامی 
نتوانست غلبه کند و ساقط شد و این نوید 
را می دهد که زمان کودک کشی و امثال  

به زوال  خود رسیده است .
خطیب جمعه کرج  اظهار داشت: ماه های 
آینده به لطف پروردگار شاهد نزول برکات 
الهی به نفع جبهه مقاومت و مستضعفان 
خواهیم بود؛ باید برای این کار سبقت و 
سرعت گرفت  تا از ثواب بیشتری بهره برد 

که یکی از آنها رای دادن است.
افزود:  البرز  استان  در  فقیه  ولی  نماینده 
پس از انتنخابات برای همه چه نامزدها و 
طرفداران آنها باید روز همدلی و مهرورزی 
انتخابات روز شادی  باشد، چرا که فردای 
برای دشمنان  روز غم  و  ایران  برای مردم 

اسلام است.
آیت الله حسینی همدانی یادآور شد: همه 
شاهد بودیم در این چند ماه اخیر دشمنان  

تلاش کردند تا مردم ایران  ناامید شوند و 
رغبتی به شرکت در انتخابات نداشته باشند، 
به خصوص منافقین کوردل که از سال ۶۰ تا 
امروز دست از دشمنی برنداشته ؛ گروهکی 
که ۱۷ هزار نفر از خلق بی گناه را ترور و به 

شهادت رساند.
از  دیگر  خطیب جمعه کرج گفت: دسته 
دشمنان، گروهک تروریستی داعش است 
که با وقاهت تمام برای مردم نسخه رهایی 
می پیچید که همه این شکست خورده اند 
اما دشمنان با روی سیاه و گردن شکسته 
باز برای مردم انقلابی ایران و جبهه مقاومت 
پی  در  پی  که  زنند  می  توطئه  به  دست 

شکت خواهند خورد.
تاکید  البرز  استان  در  فقیه  ولی  نماینده 
کرد که پس از استقرار دولت جدید باید به 
رییس جمهور منتخب مردم  کمک کنیم تا 
بتواند کشور را به وضعیت مناسب برساند.

وی ادامه داد:  باید به دولت جدید برای حل 
مشکلات مردم  کمک کرد تا امور اصلاح 

شود.
آیت الله حسینی همدانی در بخش دیگری 
از سخنانش به موضوع مهرورزی به کودکان 
اشاره کرد و گفت : مهر ورزیدن به کودکان 
را حضرت علی )ع(  به ما یاد داده است،  
به جز آموزش علوم و علم های گوناگون و 
تعالیم دینی و مذهبی،  پدران و مادران در 
رسم ادب به کودکان باید تلاش جدی کنند.
ادامه داد: در  بعد به مسائله عفو و  وی 
بخشش از سوی معصومین )ع( اشاره شده 
که اگر از فرزندی به اقتضای سنش خطایی 
سر زد سریع کودکان را تنبیه و تادیب نکنند 
، همان که کودک بفهمند خطا کرده ،کافی 
است و خطاهای او را بپوشانیم زیرا در آینده 
برای رشد فکری و رشد اجتماعی او این کار 
مفید است و راه توبه کردن و خطا را در او 
هموار می کند؛ با کودکان مداران کنیم و 

لج بازی نکنیم .
: حضرت علی  خطیب جمعه کرج گفت 

)ع (می فرمایند: »زیادی در سرزنش کردن 
باعث برافروختن لجاجت می شود، ضرب و 

جرح ممنوع است.«
وی خطاب به خانواده ها بیان داشت : با 
فرزندان به مدت طولانی قهر نکنید و این 
قهر بیشتر از ۲ ساعت نباشد، حضرت علی 
) ع( فرموده است: ملامت زیاد در ملاء عام 
باعث کینه می شود و دوستان را دور می 

کند.
رسیدن   فرا  تبریک  با  کرج  جمعه  امام 
سالروز ولادت با سعادت حضرت امام رضا 
)ع( گفت:  یکی از مسائلی که امام رضا)ع(  
همواره با آن مواجه بود پاسخ به شبهات 
در مسائله امامت،  توحید و امثال آنها بود؛ 
اگر دنبال الگو و چراغ راه برای زندگی فردی 
و اجتماعی هستیم، امام رضا) ع( بهترین 

روش ها را به ما نشان داده است.
وی بیان داشت : هر آنچه که مسلمان در 
قبال خودش و جامعه نیاز دارد از منظر دین 
مبین اسلام تبیین و ارائه شده است،  در 
روایتی حضرت محمد )ص (فرمودند : به 
زودی پاره ای از تن من در خراسان دفن 
می شود، هیچ مشکل دار و دچار سختی 
شده به زیارت این امام نمی رود مگر اینکه 

گرفتاری و مشکلاتش حل شود.
خطیب جمعه کرج گفت : ماه های ذی 
القعده و ذی الحجه به لحاظ معرفت فصل 
ویژه  ایام   ، است  سازی  خود  برای  جدید 
این سه ماه از زیارت حضرت رضا )ع(، عید 
قربان،  عید غدیر و ایام سوگواری محرم 
فرصتی  برای خود سازی و تزکیه نفس و 

رساندن انسان برای اوج بندگی است .
وی افزود: گاهی انسان دچار هم و غم می 
شود و کدورتی دارد که  یکی از راه های 
رفع  هم و غم ، استغفار است؛ در روایات 
است کسی که غمش زیاد شد زیاد استغفار 
کند. هر کس مقید به استغفار باشد خدای 
تعالی غم را فرج می یابد و تنگنا را برای او 

به گشایش تبدیل می کند.

»امام جمعه کرج« بیان کرد:

پس از استقرار دولت جدید باید به رئیس 
جمهور منتخب مردم کمک کنیم تا بتواند 

کشور را به وضعیت مناسب برساند

»سخنگوی شورای اسلامی شهر فردیس«
 در گفت وگو با »دنیای هوادار«، مطرح کرد:

رد پای  کوتاهی های شهرداری کرج 
در کارنامه ناموفق شورای اول فردیس 

امام جمعه گفت و گو

کوتاهی  فردیس  اسلامی شهر  سخنگوی شورای 
ایجاد  خصوص  در  کرج  شهری  مدیریت 
زیرساخت های لازم را دلیل عملکرد نامطلوب اولین 

دوره شورای فردیس عنوان کرد.
حسن سعیدی باشسیز سخنگوی شورای اسلامی 
شهر فردیس در پاسخ به این سوال که چرا عملکرد 
شورای اول نتوانسته آنطور که باید رضایت مردم 
را جلب کند؛ گفت: نظرم را به صورت شفاف بیان 
می کنم؛ زمانی یک شورا می تواند موفق باشد که 
همه دستگاه ها از جمله دستگاه های خدمات رسان، 
فرمانداری، استانداری، نمایندگان مجلس و غیره 
اول شورای  باشند، دوره  با شورا  همراه و همسو 
فردیس با مشکلات  بسیاری روبرو بود که موجب 

شد ما به آنچه که  می خواستیم نرسیدیم.

فردیس زیرساخت نداشت؛ شورای اول
 موفق نشد

نماینده مردم فردیس در شورای اسلامی شهر، 
نبود زیرساخت های لازم در فردیس را از اصلی 
تربن موانع در مسیر موفقیت شورای اول این 
شهر ذکر کرد و افزود: انتزاع و انتقال اسنادی که 
به نام شهرداری فردیس است هنوز انجام نشده 
است، تعیین حریم و محدوده شهر بر اساس رای 
هیات وزیران هنوز اجرایی نشده است، شورای 
فردیس بدون هرگونه زیرساخت اداری و امکانات 
آغاز به کار کرد که این کمبودها تاثیر به سزایی در 
عملکرد شورا داشت، چارت شهرداری و واگذاری 
از سوی وزارت کشور به دلیل  گرید و رتبه آن 
مشخص نبودن تفریغ بودجه هنوز انجام نشده 

است.

دست دولت در جیب مدیریت شهری فردیس!

ادامه داد: اغلب دستگاه ها به وظیفه اصلی  وی 
خود برای خدمت به مردم عمل نکردند و در حالیکه 

تامین ساختمان مناسب برای ادارات وظیفه دولت 
است و باید از طریق  سازمان مسکن و شهرسازی 
اغلب  برای  فردیس  شهری  مدیریت  شود،  انجام 
ودیعه  مبلغ  یا  و  کرده  تهیه  ساختمان  ادارات 
ساختمان را به صورت قرض الحسنه پرداخت کرده 
است، حتی فرمانداری هم در ساختمان مربوط به 
شهرداری مستقر است و سایر ادارات نیز چشمشان 
اگر  حالیکه  در  است،  شهری  مدیریت  دست  به 
این هزینه ها به مدیریت شهری تحمیل نمی شد 
می توانستیم این بخش مهم از بودجه را به امور 
عمرانی و توسعه شهری اختصاص دهیم  تا کنون 
برای تعامل مثبت  شورای اسلامی شهر فردیس 
با ادارات و به منظور تسهیل در امور شهروندان و 
جلوگیری از ایجاد وقفه در  خدمات رسانی به مردم،  
توانست  می  شورا  است،  کرده  کمک  ادارات  به 

نسبت به این موضوعات بی تفاوت باشد!

نقشه راه نداشتیم...

سعیدی باشسیز، با بیان اینکه شورای اول فردیس 
نقشه راه نداشت؛ گفت: بازنگری طرح تفصیلی و 
طرح جامع به عنوان اسناد بالادستی و نقشه راه 
برای اجرای پروژه های شاخص در فردیس از سال 
۸۵  توسط شهرداری کرج انجام نشده که مطالعات 
آن توسط شهرداری فردیس در حال انجام است و 
این امر باعث شد برای اجرای طرح های نقشه راه 
نداشته باشیم، همچنان در مرحله مطالعاتی است، 
در  کرج  زمان شهرداری  از  کاره  نیمه  پروژه های 
حوزه ترافیکی  از جمله پروژه بلوار شهدای اقتدار 
و پارکینگ طبقاتی فلکه چهارم به دلیل اختلتف 
تکلیف   تعیین  هنوز  پیمانکار  با  کرج  شهرداری 

نشده است. 
وی افزود: همچنین فرسوده بودن معابر موجب شد 
توان شهرداری فردیس به نوسازی و بهسازی معابر 
به عنوان اولین خواسته مردم، صرف شود.  اگر این 
اقدامات در سال های گذشته و به موقع  انجام می 
شد و شهرداری کرج در این خصوص کوتاهی نمی 
کرد، ما می توانستیم به اجرای پروژه های شاخص 

در شهر بپردازیم.
عضو شورای شهر فردیس بیان کرد: از سایر موارد  
اثرگذار بر عملکرد دوره اول مدیریت شهری فردیس 
نیروهای شهرداری  انتزاع و تعیین تکلیف  عدم 
است؛ بسیاری از نیروهای شهرداری مامور هستند 

و تعصب و دلسوزی لازم برای کار را ندارند.

مریم آقانوری

  نویسنده

آیت الله حسینی همدانی در بخش دیگری از سخنانش به موضوع مهرورزی 
به کودکان اشاره کرد و گفت : مهر ورزیدن به کودکان را حضرت علی )ع(  به ما 

یاد داده است،  به جز آموزش علوم و علم های گوناگون و تعالیم دینی و مذهبی،  
پدران و مادران در رسم ادب به کودکان باید تلاش جدی کنند.
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انتخابات
من نمی تونم رای بدم، 

شما به نیابت از پدر من رأی بدید...

چشم هایم اشک آلود است. نمی دانم از حیرت است یا 
شادی و شعف که ناخودآگاه اشک هایم را سرازیر کرده 
بر صورتم. باورم نمی شود این ملت اینگونه پای حفظ و 
حراست از ایران و انقلاب بلندآوازه اش و پای دلسرد کردن 
دشمنانش آمده است. شوری برپاست که در شعوری ادغام 
شده و شعری عاشقانه می سراید. مست شدم از این سماء 
ملی در میدان آزمون و شرف. سیاوش را دوباره می بینم 
که از آزمون آتش رد شده و ملت حسین را که فریاد می 
زند مردم کوفه نیست. خوشا این و خاک که چنین مردمی 
رویش قدم می گذارد. خوشا ایران که چنین ملتی دارد. وای 

بر مسئولان اگر شکر این نعمت نکنند. وای بر حاکمیتی 
که قدر چنین پشتیبان سترگی را نداند. وای بر ما اگر قدر 
خودمان را ندانیم. از صبح جوشش شور و شرف ملی آنچنان 
بوده که دوست و دشمن را خیره کرده است. آن همه هجمه 
اغیار را این ملت به هیچ انگاشته و آمدند تا سرمایه گذاری 
سنگین این اشباح و شیاطین و حرامیان بر درد و دل ها 
و اعتراضات به حق شان را به باد بسپرند. آمدند تا بگویند 
چشمشان به داخل است و برای رفع هزاران مشکلی که 
هزاران بی عرضگی مسئولان با دلبستگی  به بیگانه رقم زده 
است؛ هرگز دل به دشمن نمی دهند. آمدند تا بگویند قدر 
همبستگی شان و قدر حاکمیت ملی شان و قدر امنیت 
ملی شان را می دانند و البته گوشزد کنند درس های بزرگی 
را به مسئولان با این مضمون که ثروت واقعی این آب و 

خاک کجاست. ثروتی که کمتر خاکی به خود دیده و کمتر 
حاکمیتی به خصوص در این منطقه بلاخیز غرب آسیا از آن 
بهره مند است. ما که دیدم و شنیدم و حض بردیم و مست 
شدیم از دیدن این همه  »در و گوهر« که اینگونه درخشش 
و تلعلع خود را به رخ کشید پای صندوق های رای. آن هم 
در زمان بلیه کرونا و هجمه سنگین رسانه ای دشمن که به 
دنبال تسلیحاتی کردن اعتراضات و حق خواهی و دردمندی 
این ملت بود، و این ملت چنان تیر دشمن را به سنگ کوبید 
که در وصفش شعری حماسی می توان سرود. ما که دیدیم 
و شاکریم اما کسانی که باید بهتر ببینند و هزار بار بیشتر 
شاکر باشند آن هایی هستند که ردای مسئولیت و خدمت 
به این مردم پوشیده اند. شکر این ملت کنید و در خدمت 

کم کاری نکنید که این ملت ملتی یگانه است.

شکر این ملت کنید 

گزارش تصویری

ساعت ۲۱ مسجد جامع رجایی شهر کرج، حضور پُرشور مردم پای صندوق های رای

مهرداد تیموری

 مدیرمسئول
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ورزشی
محرومیت ۴ ساله برای نایب قهرمان المپیک ریو در دوومیدانی

اتحادیه جهانی دوومیدانی اعلام کرد، لوو مونونگونا دارنده مدال نقره پرش طول 
المپیک ریو به دلیل نقض قوانین ضددوپینگ ۴ سال از شرکت در رقابت های ورزشی 
محروم شد و به همین دلیل المپیک توکیو را از دست داد، یکی از امیدهای کسب 

مدال آفریقای جنوبی در رشته پرش طول به دلیل دوپینگ ۴ سال محروم شد.

مناظرات نامزدهای ریاست جمهوری و متعاقب آن انتخابات 
ریاست جمهور و اعضای شورا های اسلامی شهر و روستا 
برگزار شد، بزودی، وزرای کابینه دولت جدید نیز از مجلس 
رای اعتماد خواهند گرفت  با این توصیف که علی رغم 
مشخص شدن رئیس جمهور و وزرا طی یک پروسه زمانی 
کوتاه مدت، جامعه ورزش در رابطه با چشم انداز آینده این 

حوزه چندان توجیه نیست.
افراد  و  جمهوری  ریاست  نامزدهای  برخی  است  بدیهی 
را  مواردی  شوراها،  انتخابات  در  کننده  شرکت  شاخص 
فهرست وار در ارتباط با پاره ای مباحث کلی ورزش از جمله 
تعیین تکلیف تیم های مطرح فوتبال پایتخت و نکات دیگر 
را جسته و گریخته ارائه و در ستادهای خود بخش ورزش را 
نیز مورد توجه قرار دادند، اما اینکه برنامه جامع و مشخصی 
در این حوزه وجود داشته باشد و راهکارهای روشنی حداقل 

برای مشکلات کلی ورزش ارائه شود، به چشم نیامد.

به عنوان نمونه، مباحثی چون تغییر ساختار ورزش کشور، 
تفکیک بخش جوانان از ورزش، چگونگی تعیین تکلیف 
گسترش  راهکارهای  و  نحوه  پایتخت،  فوتبال  تیم های 
خصوصی سازی، چگونگی افزایش سرانه ورزش، فراگیر کردن 
ورزش همگانی در سطح جامعه، تکمیل پروژه های ناتمام، 
ارزان کردن ورزش برای عموم، تعیین تکلیف جوایز قهرمانان 
مدال آور جهان و المپیک، فرهنگ سازی و توجه به اقتصاد 
ورزش، چگونگی حل و فصل پخش تلویزیونی مسابقات، 
راه های کشف، پرورش و حفظ نخبه های این عرصه، موضوع 
بازنشستگی مدیران توانمند و باتجربه مورد اشاره واقع نشد.

البته فرصت مناظرات کوتاه بود و مباحث فراوان، در نتیجه 
برخی از نامزدها اولویت را به نفی رقیب و اثبات خویش 
معطوف و الباقی را صرف معیشت و اقتصاد کردند، در نتیجه 
مقوله هایی مانند ورزش و سلامت و مباحثی از این دست، 

زیر سایه سنگین  سیاست مجالی برای ظهور پیدا نیافت.
بی گمان ترسیم چنین فضایی می تواند جامعه بزرگ ورزش 
و میلیون ها علاقه مند این عرصه را نگران کند که، مبادا 
باردیگر فردی نا آشنا به مقوله تربیت بدنی و از حوزه های غیر 

تخصصی به ورزش تحمیل شود.
جامعه ورزش کم از این بی توجهی ها لطمه نخورده و عقوبت 
تلخ حضور مدیران صفر کیلومتر را نچشیده است، چه بسا 
همین بی توجهی ها قریب به اتفاق ورزشی ها را بر آن داشته 

تا در برابر مدیران سیاسی ورزش موضع مخالف بگیرند.

ذکر فراگیری ورزش در جهان معاصر، تاثیر آن در اقتصاد، 
بهداشت و سلامت، نشاط جامعه، غرور ملی، دیپلماسی 
و حتی  دولت مردان  عمومی، تصمیم گیری های سیاسی 

میزان محبوبیت آنان بر کسی پوشیده نیست. 
امروزه کشورها با بهره گیری از این پتانسیل قدرتمند در 
جهت همگرایی ملی، اتحاد و همبستگی و نظم اجتماعی 
گام برمی دارند  بنابراین حالا که در مناظره ها و بیان دیدگاه 
نامزدهای شرکت کننده در انتخابات، اعم از ریاست جمهوری 
و شوراها، امکان پرداختن به مباحث کلان ورزش کمتر میسر 
شد، انتظار می رود آن عده از منتخبین که برنامه های مجزا 
جهت ورزش ارائه کردند و از قضا برنامه یکی از این بزرگان 

کارشناسی، بلند پروازانه و جامع بود، پس از رای آوری، در 
راستای تحقق حداکثری مطالبات جامعه چند ده میلیونی 
ورزش و علاقه مندان این مقوله، به مرحله اجرا گذاشته شود.
بر همین اساس شایسته است، گزینش وزیر ورزش و حتی 
سایر وزرا )به دلیل اینکه تمام وزارتخانه ها از تشکیلات ورزش 
و تربیت بدنی برخوردارند(، شهرداران و مسئولین ورزش 
شهرداری ها با چاشنی رفع دغدغه جامعه ورزش همراه باشد. 
چنانچه این دغدغه ها در نظر گرفته شود، می توان امید داشت 
جامعه بسوی سلامت و تندرستی گام بردارد، هزینه های 
بهداشت، مراقبت، اعتیاد، بزهکاری به حداقل کاهش یابد 

و نشاط، امید، سلامت، غرور و سرزندگی افزایش پیدا کند.

الزام گزینش با چاشنی رفع دغدغه جامعه ورزش؛

انتظار جامعه ورزش از منتخبین جمهور مردم

دیدگاه

محمدرضا کاظمی

 نویسنده و روزنامه نگار

کامیابی نیا و امیری بازی سوپرجام را از دست دادند
دو بازیکن تیم فوتبال پرسپولیس به دلیل مصدومیت نمی توانند تیم خود در 

دیدار سوپرجام برابر تراکتور همراهی کنند، تیم فوتبال پرسپولیس درحالی 
در سوپرجام برابر تراکتور به میدان می رود که کمال کامیابی نیا و وحید 

امیری، که در اردوی تیم ملی مصدوم شدند حالا کار گل محمدی را در 
خط هافبک پرسپولیس سخت کرده اند.

خبر بد روزنامه عربستانی برای استقلال
روزنامه الاقتصادیه پیش بینی کرد که مرحله حذفی لیگ قهرمانان آسیا به صورت 

متمرکز برگزار شود، یک منبع در AFC گفت: کمیته مسابقات در کنفدراسیون 
فوتبال آسیا به کمیته اجرایی توصیه کرده است که بازی ها به صورت 

متمرکز در ماه اکتبر برگزار شود و کشورهای که به دنبال میزبانی هستند 
درخواست خود را تا ابتدای آگوست ارسال کنند.

پیام پله برای نیمار: از تو حمایت می کنم
نیمار در دومین بازی پیاپی کوپا آمه ریکا گلزنی کرد، پله در ۹۲ بازی توانست 

۷۷ گل و نیمار در ۱۰۷ بازی موفق به زدن ۶۸ گل شده است، پله 
در پیامی برای نیمار نوشت: امروز نیمار یک گام دیگر برای رسیدن 

به رکورد من برداشت. من از نیمار برای رسیدن به رکوردم حمایت 
می کنم و از همان روز اول او را تشویق کرده ام.

اعلام استعفای سرمربی تیم ملی فوتبال سوریه
نبیل معلول عملکرد بسیار خوبی در تیم ملی فوتبال سوریه داشت، او توانست 

سوری ها را به جمع ۱۲ تیم مرحله نهایی انتخابی جام جهانی ۲۰۲۲ قطر 
رساند، این مربی رسما از هدایت تیم ملی فوتبال سوریه استعفا داد 

تا تیم در شرایط سختی قرار گیرد، هنوز فدراسیون فوتبال سوریه 
واکنشی در این زمینه نداشته است.

رکابزن اعزامی به المپیک انتخاب شد
اردوی تیم ملی دوچرخه سواری جاده برای انتخاب رکابزن المپیکی و هم چنین 

آماده شدن برای حضور در قهرمانی آسیا که بعد از بازی های المپیک برگزار 
می شود، اردویی را در استان مازندران داشت، در این اردو، دو مسابقه انتخابی 

برگزار شد که سعید صفرزاده توانست اول شود و به عنوان رکابزن اعزامی 
به المپیک انتخاب شد. 

اشلی یانگ با جدایی از اینتر به استون ویلا پیوست
اشلی یانگ هافبک انگلیسی سابق منچستریونایتد که با اینتر قهرمان 

لیگ ایتالیا شد، با امضای قراردادی یک ساله به تیم استون ویلا 
پیوست، یانگ در فصل قبل ۳۴ بار برای اینتر به میدان رفت، 

این بازیکن همچنین در طی چهار فصل حضورش در استون 
ویلا از ۲۰۰۷ تا ۲۰۱۱ نزدیک به ۲۰۰ بازی انجام داد.

فیفا نروژ را به کنار گذاشته شدن از انتخابی جام جهانی تهدید کرد
فیفا اتحادیه فوتبال نروژ را تهدید کرده است که تیم ملی این کشور را در صورت 

ادامه سیاست های خود از انتخابی جام جهانی کنار خواهد گذاشت، 
فدراسیون بین المللی فوتبال )فیفا( در صورت تحریم مسابقات جام 

جهانی قطر از سوی نروژ، ممکن است تیم ملی این کشور را از 
حضور در مسابقات مقدماتی جام جهانی ۲۰۲۶ محروم کند.

تیم ملی فوتبال دختران جوان ایران نایب قهرمان کافا شد
آخرین دیدارهای تورنمنت فوتبال آسیا مرکزی با نام کافا پنجشنبه، 

۲۷ خرداد برگزار شد که در پایان تیم ملی دختران ایران با تفاضل 
گل کمتر نسبت به ازبکستان در جایگاه دوم قرار گرفتند، 

ایران در این تورنمنت چهار دیدار انجام داد که حاصل آن سه 
پیروزی و یک تساوی بود. 

خشم روس ها از توهین هواداران اوکراینی به پوتین
اوکراین و مقدونیه در مرحله گروهی رقابت های یورو ۲۰۲۰ به مصاف هم رفتند 

که این دیدار با نتیجه ۲ بر یک به سود اوکراین به پایان رسید، از همان 
دقایق ابتدایی بازی هواداران اوکراینی شعارهای توهین آمیزی علیه 

پوتین رئیس جمهور روسیه سر دادند که با واکنش خیلی از چهره ها 
در کشور روسیه همراه بوده است.

نادال از ویمبلدون و المپیک کنار کشید
 رافائل نادال ستاره تنیس  پس از نیمه نهایی مسابقات آزاد فرانسه در شبکه 

اجتماعی خود اعلام کرد که به دلایل سلامتی در ویمبلدون و المپیک 
شرکت نخواهد کرد، رافائل نادال مرد شماره یک سابق جهان تنیس در 

مسابقات بعدی در ویمبلدون بازی نخواهد کرد و همچنین حضور در 
المپیک را لغو کرده است.

ن بعضی ها داغشو دوست دار
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ورزشی
یوفا پس گرفتن میزبانی فینال یورو ۲۰۲۰ از لندن را تکذیب کرد
سران یوفا مطمئن هستند ومبلی از پس میزبانی فیفان یورو ۲۰۲۰ 
برخواهد آمد، اتحادیه های فوتبال اروپا )یوفا( اطلاعات مربوط به 
انتقال دیدار نهایی مسابقات قهرمانی اروپا از لندن به بوداپست را 

تکذیب کرد. 

محمدرضا ولی زاده

  دبیر تحریریه 

پس پایان روزهای پُرچالش منامه، حالا نقل محافل این 
روزهای فوتبال ایران، نیمکت تیم ملی است، درخصوص 
آینده نیمکت تیم ملی فوتبال ایران، در همین چند روزه، 
اظهارنظرهای بسیاری مطرح شد، عده ای مخالف قطع 
همکاری با دراگان اسکوچیچ هستند و عده ای هم او 
را در حد و قواره نیمکت ایران نمی دانند، اما در همه ی 
این نظرهای متفاوت و مختلف، اخبارِ عجیب تری از 

فدراسیون فوتبال به گوش می رسد که قابل تامل است.
اندازه  به  شاید  اسکوچیچ،  دراگان  عملکرد،  درخصوص 
از  بازی،  هفت  از  پیروزی  هفت  شد،  صحبت  کافی 
عملکردِ اسکوچیچ هم مانند رفتار و شخصیتِ کاری 
او، یک کارنامه قابل دفاع ساخته است، حالا اینکه مردِ 
آرامِ کروات، چندان مورد اقبال و حُبِ اهالی فوتبال ایران 
نبوده، دلایلی بسیاری دارد که به آن نخواهیم پرداخت، اما 
جدا از تمامی این مسائل، با توجه به دشوارتر بودن مسیر 
تیم ملی در مرحله نهایی رقابت های انتخابی جام جهانی 
قطر، بدون تعارف، حضور مربی با سطحِ دراگان اسکوچیچ، 

می تواند برای فوتبال ایران یک ریسک بزرگ باشد.
سطح فنی تیم ملی مشخص بود البته این بارِ تاکتیکی را 
باید نسبت به قدرتِ حریفانمان ارزیابی کرد، اگر به صورت 
خلاصه وار بخواهیم در خصوص بارِ فنی تیمِ تحت هدایت 
دراگان در مقابله با حریفانی چون کامبوج و هنگ کنگ 
و بحرین، صحبت کنیم، باید بدون اغراق، این صعود را 
متکی به نبوغ فردی بازیکناکمان بدانیم، اما با رعایت حقِ 
انصاف، درصدی از این فقدان تاکتیکی حاصل در تیم 
اسکوچیچ را باید به فرصتِ محدود و دوران آماده سازی 
نامطلوبِ تیم ملی هم اختصاص داد، اما با کمی تامل، 
حتی با درنظر گرفتنِ رفتار و شخصیت شایسته احترامِ او 

و رکورد ۱۰۰ درصد پیروزی درخشان او در هفت دیدار اخیر، 
برطبق نمایش های تیم ملی و کارنامه کاری او پیش از 
قبول هدایت تیم ملی فوتبال ایران، با راهِ سختی که در 
مرحله بعدی، پیشِ رو خواهیم داشت، ادامه همکاری با 
اسکوچیچ می تواند چالشِ بسیار دشواری برای خودِ او و 
تیم ملی ایران باشد، اما از این حقیقت هم نباید بگذریم 
که در شرایطی قطع همکاری با اسکوچیچ باید نهایی 
شود، که یک گزینه درخور هدایت تیم ملی را برعهده 

بگیرد، نه گزینه های دم دستی و سفارشی!
اما حالا که بازارِ اخبار نیمکت تیم ملی داغ است، نامِ 
دو گزینه آشنا هم برای هدایت تیم ملی فوتبال ایران به 

چشم می خورد.
ایوانکوویچ و کارلوس کی روش دو سرمربی که  برانکو 
سالیان مدیدی سابقه فعالیت در فوتبال ایران را دارند، 
به عنوان دو گزینه اصلی جایگزینی اسکوچیچ نامبرده 
دیگر  که  شرایطی  در  برانکو،  درخصوص  می شوند. 
سیاست های کاری تیمِ مدیریتی عزیزی خادم مشخص 
شده است، اخباری پیرامونِ بازگشت برانکو به فوتبال ایران 
از ساختمان اجاره ای فدراسیون فوتبال به گوش می رسد، 

که حداقل برای ما عجیب نیست.
حالا اینکه چه کسانی پای گزینه شدن برانکو را به میان 
کشیده اند، با شرایطی که خوب آن ها را می شناسیم و از 
سوابقشان در قبال با تیم ملی در برهه های زمانی متفاوت 
باخبریم، چندان مهم نیست، اما بازگشت برانکو برای 
هدایت تیم ملی، نمی تواند چندان خبر خوبی برایِ فوتبال 

ایران باشد.
طبقِ شنیده ها، اطرافیان رئیس فدراسیون با ارتباطاتی که 
دارند، گویا برانکو را برای هدایت تیم ملی فوتبال ایران 
کنار گذاشته اند و همین حالا در تدارکِ اعلام این خبر 
هستند، اما با یک قیاسِ ساده می توان نادرست بودن این 

تغییر را گوشزد کرد.
است،  کی روش  کارلوس  شده،  مطرح  گزینه  دیگر  اما 
سرمربی که هشت سال به عنوان سرمربی، هدایت تیم 

ملی ایران را برعهده داشته است.
تیم ملی  در  پیرامونِ حضور کی روش  اخبارِ  این روزها 
عراق، حسابی داغ شده بود اما آن طور که مشخص است، 
کی روش دیگر گزینه فدراسیون فوتبال برای جانشینی 

اسکوچیچ است.
دیگر برایمان ثابت شده است که تیم مدیریتی جدید 
فدراسیون فوتبال، به شکل عجیبی به دنبال خود نمایی 
و کسب شهرت است، بدون شک افرادی که صعود از 
مرحله پیش مقدماتی را یک دستاورد تاریخی می دانند، 
آوردن برانکو یا کی روش برای تیم ملی، می تواند یک بمبِ 
خبری برایشان باشد و شدیدا نامِ آقایان و مشاورانشان را 

روی زبان ها بیاورد.
اما در شرایط مختلف، آمدن برانکو یا کی روش می تواند 
عواقب اطرافیان فدراسیون فوتبال را تحت تاثیر قرار دهد، 

با آمدن برانکو، یک بازی برد برد، در فدراسیون فوتبال برپا 
می شود، از طرفی، آقایان گوشه و کنار به اهدافِ مالی یا 
ان شالله معنوی شان می رسند، از سوی دیگر هم فدراسیون 
فوتبال یک خودنمایی جذاب کرده است و به مقصدش 
رسیده است، اما بازگشت کی روش، گرچه یک دستاورد 
بزرگ برای فدراسیون فوتبال محسوب می شود، اما با 
بازگشت پیرمرد پرتغالی، خیلی از اطرافیانِ تیم مدیریتی 
جدید فدراسیون فوتبال باید به فکر کار و بار دیگری باشند.

شاید بازگشت کی روش نیازمند منابع مالی مطلوبی هم 
باشد، اما نسبت به کیفیتی که او دارد، این اتفاق می تواند 

نقطه مثبت کارنامه عزیزی خادم باشد. 
بهرحال اگر قرار به رخ دادن این اتفاق باشد، بهتر است، 
همه شرایط برای جایگزینی اسکوچیچ در نظر گرفته شود.

آمدن کی روش موانع بسیاری دارد و خیلی ها مخالف 
بازگشت او هستند، اما اگر قرار به بازگشت برانکو باشد، 
به نظر اسکوچیچ با تیم ملی ادامه دهد، بهتر است، زیرا 
هم انگیزه بالاتری دارد و هم بسیار به صرفه تر از برانکویی 
است که پس از دوسال جدایی از پرسپولیس، هنوز هم 
پولِ مالیاتش را باشگاه ما پرداخت می کند، بدون شک 
تیم ملی با اسکوچیچ، فضای آرام تری را نسبت به برانکو 
ایوانکوویچ تجربه می کند، در این شرایط حتی می توان 
به اصطلاح با ایزوله کردن اطرافِ تیم ملی و شخصِ 
اسکوچیچ از مشاور و دلال گرفته تا واسطه و ایجنت، 

انتظار یک تیم ملی بهتر را داشت.
اما بین این سه گزینه، بازگشت کارلوس کی روش در عین 
دشوارتر بودن، برای تیم ملی به صلاح تر به نظر می رسد، 
دلیل این ادعا هم عملکرد هشت ساله او، در فوتبال ایران 
است، در شرایطی که می توان از مخالف های او هم اصلح 

بودنِ کی روش را اثبات کرد.
گزینه ای چون  اگر  فوتبال،  فدراسیون  است  بهتر  پس 
کی روش دارد، تیم ملی را در دست اندازِ تغییراتِ گسترده 
قرار دهد، در غیر این صورت، حتی فکر کردن به گزینه های 
سفارشی هم قشنگ نیست و نمی تواند به خیر و صلاحِ 
فوتبال ایران باشد، پس بازهم می گوییم، آقایان، لطفا از 
این نسلِ طلایی صیانت کنید، فقط یکبار به جای راضی 
نگه داشتن مشاوران و واسطه ها،به آینده این ستاره ها 

فکر کنید.

در انتظارِ یک تغییر درست؛

عبور از اسکو، برای کی روش یا برانکو؟!

ورزش های رزمیدیدگاه

کسب نتایج درخشان پیش از المپیک؛
نایب قهرمانی تاریخی تکواندوی 

بانوان ایران در آسیا؛
 تیم مردان سوم شد

تیم ملی تکواندو زنان ایران با کسب ۶ مدال برای نخستین 
بار به روی سکو رفت و موفق به کسب عنوان نایب قهرمانی 
آسیا شد. تیم ملی تکواندو مردان نیز عنوان سومی این دوره از 

رقابت ها را به دست آورد.
 -  ۲۰۲۱ آسیا  قهرمانی  مسابقات  دوره  چهارمین  و  بیست 
لبنان با حضور ۱۸۹ تکواندوکار از ۲۱ کشور از روز چهارشنبه 
-  ۲۶خردادماه در سالن نوهاد نوفال بیروت آغاز و روز گذشته 

به پایان رسید.
در پایان این دوره رقابت ها، تیم ملی تکواندو بانوان ایران که 
تاکنون موفق به کسب سکو در این رقابت ها نشده بود، در این 
دوره تاریخ سازی کرد و با یک مدال طلا، یک نقره، ۴ برنز و ۲۶۵ 
امتیاز عنوان نایب قهرمانی قاره کهن را به خود اختصاص داد.

هوگوپوشان کره جنوبی با ۳ طلا، ۲ نقره، یک برنز و ۵۰۲ امتیاز 
قهرمان شدند؛ ویتنام با یک طلا، یک نقره، و ۱۷۸ امتیاز عنوان 
سومی را کسب کرد و اردن با یک طلا و ۱۲۸ امتیاز در رده 

چهارمی قرار گرفت.
مهرو کمرانی نیز عنوان بهترین مربی را به خود اختصاص داد.

نگار اسماعیلی، غزل سلطانی، ناهید کیانی، پریسا جوادی، 
ملیکا میرحسینی و زهرا پوراسماعیل در ترکیب تیم بانوان 
قرار داشتند که اسماعیلی قهرمان شد، میرحسینی بر سکوی 
نایب قهرمانی ایستاد و سلطانی، کیانی، جوادی و پوراسماعیل 

به مدال برنز رسید.
مهرو کمرانی سرمربی تیم ملی بانوان است و فاطمه صفرپور و 

ریحانه فولادی مربیان تیم هستند.
تیم ملی تکواندو مردان کشورمان نیز با یک طلا، یک نقره، یک 

برنز و ۲۰۷ امتیاز بر سکوی سومی آسیا ایستاد.
در بخش مردان کره جنوبی با ۲ طلا، ۲ نقره، یک برنز و ۳۸۱ 
امتیاز قهرمان شد؛ ازبکستان با یک طلا، ۴ برنز و ۲۳۹ امتیاز 
عنوان نایب قهرمانی را به دست آورد و اردن با یک طلا، یک 

نقره، یک برنز و ۲۰۷ امتیاز در رده چهارم قرار گرفت.
تیم ملی مردان با ترکیب آرمین هادی پور، سروش احمدی، 
میرهاشم حسینی، امیرمحمد بخشی، مهران برخورداری و 
سجاد مردانی در این رویداد حضور پیدا کرد که موفق به کسب 
یک مدال طلا، نقره و برنز به ترتیب توسط مردانی، بخشی و 

هادی پور شد.
هدایت این نفرات برعهده فریبرز عسکری به عنوان سرمربی و 

وحید عبداللهی به عنوان مربی است.

وبسایت فدراسیون بین المللی فوتبال )فیفا( 
در مرحله  آسیایی حاضر  تیم های  رده بندی 
پایانی انتخابی جام جهانی ۲۰۲۲ قطر را اعلام 
مسابقات  سیدبندی  آن،  مبنای  بر  که  کرد 

مشخص شد.
بر این اساس رده بندی تیم های حاضر در این 
مرحله به این شرح است: ۱- ژاپن، ۲- ایران، ۳- 
استرالیا، ۴- کره جنوبی، ۶- عربستان سعودی، 
 -۱۱ چین، ۱۰-عمان  عراق، ۹-  امارات، ۸-   -۷

سوریه، ۱۳- ویتنام، ۱۶- لبنان.

سیدبندی دور پایانی انتخابی جام جهانی 
۲۰۲۲ قطر به این شرح است:

سید اول: ژاپن و ایران

سید دوم: استرالیا و کره جنوبی
سید سوم: عربستان سعودی و امارات

سید چهارم: عراق و چین
سید پنجم: عمان و سوریه
سید ششم: ویتنام و لبنان

علت جابجایی امارات و قطر نتایج خوب این 
تیم در رقابت های انتخابی جام جهانی ذکر 
شده است. همچنین برنامه دیدارهای مرحله 
پایانی انتخابی جام جهانی قطر نیز به این 

شرح اعلام شد.

دیدار نخست: ۱۱ شهریور 
۱۴۰۰ )۲ سپتامبر ۲۰۲۱(

دیدار دوم: ۱۶ شهریور ۱۴۰۰ )۷ سپتامبر ۲۰۲۱(

دیدار سوم: ۱۵ مهر ۱۴۰۰ )۷ اکتبر ۲۰۲۱(
دیدار چهارم: ۲۰ مهر ۱۴۰۰ )۱۲ اکتبر ۲۰۲۱(
دیدار پنجم: ۲۰ آبان ۱۴۰۰ )۱۱ نوامبر ۲۰۲۱(

دیدار ششم: ۲۵ آبان ۱۴۰۰ )۱۶ نوامبر ۲۰۲۱(
دیدار هفتم: ۷ بهمن ۱۴۰۰ )۲۷ ژانویه ۲۰۲۲(

دیدار هشتم: ۱۲ بهمن ۱۴۰۰ )اول فوریه ۲۰۲۲(
دیدار نهم: ۴ فروردین ۱۴۰۱)۲۴ مارس ۲۰۲۲(
دیدار دهم: ۹ فروردین ۱۴۰۱ )۲۹ مارس ۲۰۲۲(.

برگزار  تیر   ۱۰ روز  مرحله  این  قرعه کشی 
می شود.

 ۲ تیم نخست برتر هر گروه به صورت مستقیم 
به جام جهانی ۲۰۲۲ قطر صعود خواهد کرد و 
برنده تیم های سوم باید با نماینده آمریکای 

جنوبی دیدار داشته باشد.

حضور VAR در بازی های لیگ برتر از همه مهمتر به 
کاهش اشتباهات داوری در فوتبال ایران و کاهش 
به داوری کمک خواهد کرد. فدراسیون  اعتراضات 
این  ورود  برای  اقداماتی  هم  گذشته  در  فوتبال 
تکنولوژی انجام داد اما این اقدامات جدی و تاثیر 
گذار نبود و در حد جلسه و گفتگو باقی ماند و تلاش 
داور  کمک  ساخت  برای  هم  کشور  داخل  در  ها 
ویدئویی ایرانی به نتیجه ای نرسید. سهیل مهدی - 
رییس کمیته مسابقات در این باره خبر خوشی داد 
و گفت: در تلاش هستیم مجوز استفاده از VAR در 
فوتبال ایران را از یکی از شرکت های تحت نظارت فیفا 
کسب کنیم. اما این پروسه زمان بر خواهد بود و باید 
مرحله به مرحله پیش رویم. اگر همین امروز موفق 
شویم مجوز استفاده از VAR را در فوتبال ایران بگیریم 

زمان اجرایی کردن این پروژه نیم فصل دوم بعدی 
خواهد بود که به نظر می رسد زمان بیشتری برای 
اجرایی کردن این پروژه در فوتبال ایران نیاز داشته 
باشیم. گفتنی است فدراسیون فوتبال پیشتر کلاس 
آموزشی کمک داور ویدئویی را برای داوران ایرانی 
برگزار کرد. اجرایی کردن این پروژه در ایران همان طور 
که سهیل مهدی بدان اشاره کرد نیاز به کسب مجوز 
از سوی فیفا دارد و از سویی فدراسیون فوتبال برای 
اجرایی کردن آن باید به سراغ شرکت هایی برود که از 
فیفا برای راه اندازی این تکنولوژی مجوز کسب کرده 
اند که در حال حاضر فدراسیون فوتبال در حال پیشبرد 
این برنامه است و با یکی از شرکت های تحت نظر 
فیفا وارد مذاکره مستقیم شده است تا مجوز استفاده 

از این تکنولوژی را در ایران به دست بیاورد.

استفاده از VAR در لیگ برتر ایران؛ به زودیتغییر در سیدبندی انتخابی جام جهانی؛ امارات جای عراق را گرفت
لیگ برترجام جهانی
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ارائه  از  مدون،  ریزی  برنامه  و  منطق  و  عقل  با  باید 
بازی های احساسی و سنتی فاصله بگیریم، این همان 
نکته ای است که اغلب کارشناسان والیبال به آن اعتقاد 
دارند و خواستار یک برنامه راهبردی و اصولی برای رفع 
ضعف تو پگیری است که متاسُفانه سالهاست دامن گیر 

تیم ملی شده است.
ضعف دیگری که از اهمیت ویژه ای نیز برخوردار می باشد 
زدن سرویس با دقت و سرعت بالا است که حرف اول را 

در والیبال مدرن امروزی می زند.
به اعتقاد صاحب این قلم، نتیجه به عنوان یک اصل 
عملکرد  ملاک  رقابتی  هر  در  پیروزی  و  است  مطرح 
کادرفنی و اعضای تیم باید در نظر گرفته شود، اما اگر 
قرار است، قبل از بازی های المپیک با قابلیت های جوانان 
تازه پای به میدان جهانی آشنا شویم ، بهتر است با یک 
تیم جوان و با انگیزه در رقابت ها شرکت کنیم تا تحولی 

در تیم ملی ایجاد شود.
آقای ولادیمیر آلکنو که بسیار دیر به ایران آمده و شناخت 
لازم را از یاران جوان ما ندارد به لیستی که فدراسیون و 
سرپرست تیم در اختیارش قرار داده شده است با همین 
بضاعت هر بار با ترکیبی متفاوت برابر حریفان به بازی 
می پردازد  که در عمل نتیجه ای عاید نشده و به تیم هایی 

باختیم که سزاوار آن نبودیم.
والیبال ایران از پتانسیل بالایی برخوردار می باشد ولی 
در طول سال های گذشته و تا به امروز دو ضعف عمده 
زدن سرویس و توپگیری به خصوص توپ های اول لنگ 
می زنیم و همین ضعف ها باعث شده تا بدترین باخت 

ها را تجربه کنیم.
شاید در فوتبال پیش بینی بازی جایز نباشد ولی در 
والیبال کمتر پیش می آید که یک تیم ضعیف و معمولی 
بتواند یک تیم قوی و مدعی را شکست دهد، اما به عینه 
دیده شد که به دلایل گوناگونی که برای پیشکسوتان و 
کارشناسان و برخی والیبال نویسِ مجهول باقی مانده 
است و در دوره مدیریت ناکارآمد محمدرضا داورزنی با 
وجود مدیران غیر ورزشی و غیر والیبالی قابل پیش بینی 

است.
باخت مفتضحانه و تحقیر آمیز در بازی با تیم استرالیا 
که در قعر جدول قرار دارد، صدای خودی و نخودی ها و 
به عبارتی، موافقان و مخالفان را در آورد تا به شدت از 
عملکرد کادر فنی به ویژه سرمربی سرشناس جهان آقای 

آلکنو لب به اعتراض بگشایند و انتقاد کنند.
با نگاهی هر چند کوتاه به هفت باخت در مصاف با 
تیم های ژاپن، روسیه، صربستان، آلمان، استرالیا، برزیل 
و اسلوونی متوجه خواهیم شد که ضعف عمده این 
باخت ها مربوط می شودبه خطاهای سرویس، آن هم در 
امتیازهای پایانی هر ست و ضعف توپ گیری های اول 
و برگشتی از دفاع مهاجمان و نرسیدن توپ ها به دست 
پاسور و روی آوری پاسورها به پاس های کنار آنتن که در 

اغلب اوقات در دام دفاع بازیکنان بلند قامت تیم گرفتار 
می شد . 

بارها اشاره کردیم که والیبال ایران دارای استعدادهای 
بکر و قابلیت های بالا و قدرت بدنی خوب برای حرکات 
جهشی  و انفجاری است، که باید در مسابقات جهانی 
و  آبدیده شوند  فولاد  مانند  و  گداخته  آزمون  کوره  در 
عملکردشان مورد تجزیه و تحلیل قرار بگیرد تا سره از 

ناسره تشخیص داده شود.
به یقین باخت به صربستان، آلمان و استرالیا که با افت 
محسوس مردان باتجربه کاملاً مشهود بود، حتی در ست 
چهارم بازی با اسلوونی آشکارتر به چشم خورد، که اگر در 
دریافت دچار ضعف نشده بودیم و یا سرویس ها با دقت 
زده می شد،  با توجه به یک امتیاز برتری می توانستیم 
سرنوشت بازی را به ست پنجم بکشیم و چه بسا پیروز 

این بازی می شدیم.
یا در دیدار با صربستان که در ست پنجم بازیکنان از نفس 
افتاده ما راحت تسلیم شدند که اگر دارای ضعف بدنی 
نبودیم و توپ رسانی به پاسور خوب شکل می گرفت، برنده 
شدن در بازی با تیم های صربستان و آلمان هم دور از 
دسترس تیم ملی نبود که اشتباه کادرفنی برای وقفه 
در بازی و آرامش بخشیدن به بازیکنان عصبی نیاز به 
درخواست وقت استراحت داشت که انجام نشد و مزید بر 

علت باخت ما گردید.
بهترین و شیرین ترین برد تیم ملی والیبال کشورمان در 
دیدار با تیم آمریکا بود که سه بر صفر به یک برد شیرین 
و دلچسب رسیدیم و دل مردم ایران را شاد کردیم، اما 
همین برد باعث شد تا در باد این پیروزی بخوابیم و با 
رویا وخیال خام به استقبال تیم های صربستان، آلمان، 

استرالیا و اسلوونی برویم.
برای  برد و باخت در مسابقات لیگ ملت ها  حال که 
ولادیمیرآلکنو و به برای آقایان فدراسیون نشین مهم 
میدان  به  پای  جوانان  شناخت  برای  صرفاً  و  نیست 
ملت ها  لیگ  رقابت های  گفت  باید  که  می گذاریم 
نیز تعریف خاص خودش را دارد ووتیم ملی والیبال 
کشورمان از وجاهت و اعتبار جهانی برخوردار می باشد و 
باید این جایگاه حفظ می شد، حداقل آبروداری می کردید 
و با جوان ترها  در کوران رقابت ها قرار می گرفتید و فرصت 
را در اختیار جوانان قرار می دادید تا به گفته آلکنو شناخت 

بیشتری از جوانان به دست  می آوردید.
یا با تشکیل اتاق فکر با حضور بزرگان و پیشکسوتان خاک 
خورده والیبال که از تجربه ودانش والیبال روز آگاهی 
دارند بررسی های لازم را به عمل می آوردید، تا بدانید با 
چه تدابیری می توانستیم به قدرت تیم ملی بیافزاییم، 
حضور آبرومندانه در بازی های المپیک کار ساده ای نیست 

و تجربه ویژه ای را طلب می کند.
فدراسیون والیبال ایران باید معلوم کند که به دنبال چه 
اهدافی است، حریفان ما در بازی های المپیک تیم های 
تراز اول دنیا هستند ووکار برای تیم ملی ما به مراتب 
سخت تر از رقابت های لیگ ملت ها است  و باید برای 
حضور مقتدرانه در المپیک در حد شگفتی ظاهر شویم و 
همچون گذشته با تیمی شگفتی ساز پا به عرصه بازی های 

المپیک بگذاریم نه کیسه بوکس تیم ها  شویم.
ازهمه مهم تر وقتی سعید معروف کاپیتان با تجربه که از 
جمله پاسورهای خوب دنیا شناخته شده از ظرفیت های 
تیم ملی سخن  می پ گوید و اذعان دارد که همه توان و  
نیروی ما در همین حد است، بای توقعات هم  بر اساس 
همین ظرفیت ها باشد نه بیشتر، نباید از این نکته مهم 
غافل بمانیم و به مردم قول رسیدن به سکوی المپیک 
المپیکی  آقای داورزنی به کدام ظرفیت های  بدهیم. 
دل خوش کرده اید؟! پیش از شرکت در مسابقات لیگ 
ملت ها کدام بازی تدارکاتی را برگزار کردید تا سرمربی نا 
آشنا بازیکنان جوان ما را شناسایی کند که پس از انجام ۱۲ 
بازی هنوز هم با ترکیب اصلی تیم ملی مار آشنایی ندارد.
نمی بایستی حریفان را ساده می پنداشتیم و دست کم 
می گرفتیم، سرمربی روسی تبار هم هربار با ترکیبی 
متفاوت نتوانست کاری از پیش ببرد، غیرت و تعصب 
بچه های ما باعث گردید تا علاوه بر پیروزی در مقابل تیم 

آمریکا،  جرقه وار نتایجی را رقم بزنیم.
انسجام و هماهنگی در تیم ملی وجود ندارد، واقعیت ها 
را باور کنیم، به حقیقت رنگ ببخشیم و باور بداریم برای 
رسیدن به انتظارت آرمانی و گذر از سد تیم هایی که از 
مدت ها قبل خود را  تا بن دندان مسلح کرده اند، با این 
ظرفیت کار سختی در پیش داریم و باید کاری کنیم که 
بتوانیم در عرصه بازی های المپیک با تیم های قدرتمند 

جهان در حد نام پر آوازه مان مقابله کنیم.
گفته  ولاسکو  آقای  زمان  در  که  دارم  خاطر  به  خوب 
می شد با این مربی آرژانتینی به کره مریخ می رویم! 
در  کارشناسان  برخی  از سوی  زیادی  اظهارنظرهای  که 
این باره شد و هرکس به زعم خود چیزی گفت، آقای 
داورزنی المپیک جای لاف زدن نیست و باید در عمل 
ثابت کنیم که در حد و اندازه بازی های المپیکی هستیم 
که امیدواریم با جوانان برومند و شاداب و پُرانگیزه که 
از فیزیک بدنی خوبی هم برخوردار می باشند بار دیگر 
شگفتی بیافرینیم و آرزوی قلبی و دیرینه دوست داران 

والیبال ایران به یاری خدا برآورده شود.

دور شدن از حقیقت، دلیل و برهان نمی خواهد؛

تیم ملی و آلکنو روی نوار ناکامی! 

حرف آخر اخبار ورزشی

واکنش باشگاه استقلال به 
خصوصی سازی و شایعه 

ورشکستگی
درباره  خبرهایی  شدن  مطرح  پی  در  استقلال  باشگاه 
خصوصی سازی و مسایل مطرح شده پیرامون بدهی های این 

باشگاه روز جمعه اطلاعیه ای صادر کرد.
اینکه  به  با توجه  باشگاه استقلال آمده است:  در اطلاعیه 
سرمایه ثبت شده باشگاه استقلال در فرایند اصلاح اساسنامه 
بیش از ۷۱۹ میلیارد تومان است و ارزش کارشناسی امروز 
باشگاه با توجه به املاک و دارایی ها و بِرند، حداقل دو برابر 
سرمایه ثبتی ارزش گذاری شده است، بنابراین وجود بدهی های 
احتمالی و قطعی که کمتر از ۵ درصد از ارزش کارشناسی 
امروز باشگاه است، بر اساس قانون تجارت، به هیچ وجه 
تهدید کننده موجودیت حقوقی و قانونی این باشگاه مردمی 
نیست. مضاف بر اینکه واگذاری سهام از طریق بورس صرفا به 
هواداران عزیز که سرمایه اصلی این باشگاه هستند خواهد بود 
و هواداران محترم با خرید سهام استقلال نقش پررنگ تری در 

تصمیمات آتی ایفا می کنند.
لازم به توضیح است که واگذاری سهام باشگاه استقلال از 
طریق سازمان خصوصی سازی و سازمان بورس و اوراق بهادار 
با مصوبه هیات واگذاری و با رعایت تشریفات کامل قانونی 
صورت می گیرد و در مرحله ابتدایی صرفا ۱۵ درصد سهام 

باشگاه برای کشف قیمت واگذار خواهد شد.
باشگاه استقلال همچنین بدین وسیله اخبار و حواشی ایجاد 
شده که موجب تکدر خاطر هواداران شده را به شدت تکذیب و 
اعلام می کند با عوامل پخش کننده شایعات اخیر که شناسایی 

شده اند، از طریق محاکم قضایی برخورد قانونی می شود.

اقدام عجیب فدراسیون فوتبال: 
بازیکنان تیم ملی ممنوع 

المصاحبه شدند!
در شرایطی که طی روزهای اخیر شایعات زیادی درباره آینده 
بازیکنان  فوتبال  فدراسیون  است،  گرفته  شکل  ملی  تیم 
این مسابقات  از  المصاحبه کرد، بعد  را ممنوع  تیم ملی 
اما شایعات درباره نیمکت تیم ملی افزایش یافت. اکنون 
نیز فدراسیون فوتبال طی اعلامی به بازیکنان تیم ملی، از 
آنها خواسته از گفتگو با رسانه ها خودداری کرده و به نوعی 

ممنوع المصاحبه شده اند.

پرسپولیس در انتظار
 15 میلیارد کارگزار

کارگزار پرسپولیس باید مبلغ 15 میلیارد تومان به باشگاه 
پرسپولیس بپردازد، کارگزار تا به این جای کار حدود 95 میلیارد 
به باشگاه پرسپولیس پرداخت کرده و هنوز 15 میلیارد دیگر از 
این رقم باقی مانده است. این 15 میلیارد آخرین قسط کارگزار 
به باشگاه محسوب می شود، موضوع این است که هنوز این 
مبلغ به باشگاه پرداخت نشده و به همین دلیل هنوز مطالبات 
بازیکنان پرداخت نشده و سمیعی هم در پیامی از بازیکنان 
و گل محمدی درخواست کرده تا صبوری کنند، به محض 
پرداخت این مبلغ قرار است مطالبات بازیکنان و کادرفنی 
پرداخت شود تا بازیکنان بدون هیچ طلبی برای ادامه همکاری 

با باشگاه در فصل آینده تصمیم بگیرند.

اصغر قلندری

  نویسنده و روزنامه نگار

با نگاهی هر چند کوتاه به هفت باخت در مصاف با تیم های ژاپن، روسیه، 
صربستان، آلمان، استرالیا، برزیل و اسلوونی متوجه خواهیم شد که ضعف عمده 

این باخت ها مربوط می شودبه خطاهای سرویس، آن هم در امتیازهای پایانی هر 
ست و ضعف توپ گیری های اول و برگشتی از دفاع مهاجمان و نرسیدن توپ ها به 

دست پاسور و روی آوری پاسورها به پاس های کنار آنتن که در اغلب اوقات در دام 
دفاع بازیکنان بلند قامت تیم گرفتار می شد . 


